

## 精确农业田间土壤空间变异与采样方式研究

### Spatial Variants and Sampling Strategies of Soil Properties for Precision Agriculture

投稿时间: 2000-1-20 最后修改时间: 2001-1-15

稿件编号: 20010209

中文关键词: 地统计; 采样方法; 精确农业; 牧草田

英文关键词: geo-statistics; sampling strategies; precision agriculture; grass field

基金项目: 中英交流合作项目(SHA/992/297)和浙江省自然科学基金资助项目(498015)

作者	单位
王珂	浙江大学环境与资源学院资源科学系, 杭州 310029
沈掌泉	浙江大学环境与资源学院资源科学系, 杭州 310029
Jong S. Bailey	Department of Agriculture for Northern Ireland, Agricultural and Environmental Science Division, Belfast, UK
Crawford Jordan	Department of Agriculture for Northern Ireland, Agricultural and Environmental Science Division, Belfast, UK

摘要点击次数: 13

全文下载次数: 14

中文摘要:

以英国Hillsborough农业研究所附近的一块7.9 hm<sup>2</sup>的牧草地为研究区, 采用地统计的半方差分析和克立格方法研究其空间变异性和空间插值。同时对研究田块的样点根据不同间距、不同形状进行删选, 对不同布局状况下的结果进行统计比较, 以获取满足一定精度下的最少采样个数和采样形状。研究表明, 单纯利用样方统计, 土壤有效钾需要65个采样点, 大致为原始采样点的一半。而在考虑空间采样形状和空间插值效果, 再采用最小显著性差异(LSD)进行比较, 该田块土壤有效钾采样最好使用规则三角网布点(样点数为62个)。

英文摘要:

Field nutrient distribution maps obtained from the study on soil variation within fields are the basis of precision agriculture. The quality of these maps and value for management depends on the accuracy of the predicted values, which in true depends on the initial sampling. To produce reliable predictions efficiently the minimal sampling size and combination should be decided firstly, which avoids the misspent funds for field sampling work. A 7.9 hectare silage field close to the Agricultural Research Institute at Hillsborough, Northern Ireland, was selected for the study. Grid sampling method (25m×25 m) was adopted and there were 123 sampling points in this field. Based on all sampling data, the least required numbers of soil properties were calculated for a 95% confidence within 5% of population mean. Using the geo-statistical method of Kriging with the data in the various sampling combinations for soil available P and K were made at sampling points from which the known values had been removed. These predicted data groups were compared using Least Significant Difference (LSD) test method. The results showed that the 62 sampling size of triangle arrangement for soil available K were sufficient to fulfil the required accuracy. The triangular design to be more efficient of Kriging than a rectangular or hexagonal sampling arrangement.

[查看全文](#)

[关闭](#)

[下载PDF阅读器](#)

您是第606957位访问者

主办单位: 中国农业工程学会 单位地址: 北京朝阳区麦子店街41号

服务热线: 010-65929451 传真: 010-65929451 邮编: 100026 Email: [tcsae@tcsae.org](mailto:tcsae@tcsae.org)

本系统由北京勤云科技发展有限公司设计

